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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. 
október 27. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselő-testületi 
ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Miklós Imre     alpolgármester 
Horváth Lajosné    képviselő 
Katona István    képviselő 
Kurunczi Mihály   képviselő 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyző 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezető 
Stranszky Jánosné   Óvoda tagintézmény vezető 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselőket és a 
napirendek előadóit. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes, 5 főből 5 fő van 
jelen 100 %-os részvétel. A mai képviselő-testületi ülést megnyitom. Jegyzőkönyv 
hitelesítőnek felkérem Kurunczi Mihály valamint Katona István képviselőket. Van-e a 
hitelesítők személyére más javaslat? 
 
Nem hangzott el egyéb személyre javaslat. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a testület tagjait, hogy fogadja el jegyzőkönyv 
hitelesítőnek Kurunczi Mihály és Katona István települési képviselőket. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal döntött a jegyzőkönyv hitelesítők személyének meghatározásáról. 
 
94/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők személyének meghatározása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Királyhegyes Község 
Önkormányzat Képviselő-testülete a 7/2011.(IV.28.) számú önkormányzati rendelet 8.§ (5) 
bekezdésében foglaltak alapján a 2011. október 27. napján tartandó képviselő-testületi ülés 
jegyzőkönyv hitelesítőit Kurunczi Mihály és Katona István települési képviselők személyében 
határozza meg. 
 
A határozatról értesítést kapnak: 
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1./ Királyhegyes Község Polgármestere    Helyben 
2./ Királyhegyes-Kövegy Községek Körjegyzője  Helyben 
3./ Jegyzőkönyv hitelesítők      Helyben 
4./ Irattár 
 
Horváth Lajos polgármester: Javaslatot teszek a meghívóban szereplő napirendi pontokra. 
Van-e más javaslat a testület részéről? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
95/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: A képviselő-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2011. október 27. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Előadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Tájékoztató a 2011. évi adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról 
     Előadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyző 
 
3./ Előterjesztések 
 
4./Kérdések, Interpelláció 
 
5/ Egyebek 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
Horváth Lajos polgármester: Az elmúlt időszak eseményei közül kiemelkedő a szeptember 
24-i Falulakodalmas. Nagyon sok helyi, és csikósi lakos is részt vett a rendezvényen. 
Szeptember 30-án térségi Nyugdíjas találkozó volt Királyhegyesen. Nagyon színvonalas 
rendezvény volt, kb. 150 fő vett részt rajta. Október 4-én a Munkaügyi Központban voltunk, a 
téli közfoglalkoztatási program egyeztetésére. Ez évben 2 hónapra, 2 fő foglalkoztatására 
pályáztunk. Ez a kistérségi munkaprogram része, és 100 %-os támogatású. Október 20-án volt 
a belvízvédelmi rendszerek felülvizsgálata a TIMÁ-nál. Ennek keretében tanácskoztunk a 
közmunkaprogramról is. Ennek kapcsán elhangzott, hogy a munka irányítása és a munkához 
szükséges anyag nem biztosított. Azt is tudomásul kell venni, hogy az ár- és belvíz probléma 
megoldása közmunkásokkal illúzió. Fontos változás ezen a területen, hogy a Vízügy januártól 
a BM-hez tartozik majd. Október 20-án az Idősek Világnapját ünnepelték Királyhegyesen, a 
nyugdíjas klubban. Október 25-én nyílt nap volt az iskolában, ahol a jegyző asszonnyal részt 
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vettünk, én az első órán ott voltam. Köszönöm a pedagógusoknak a felkészülést, és 
véleményem szerint egyre többet kell ilyen napot szervezni. Október 26-án belvízvédelmi 
bejárás volt, ahol a belvízvédelmi terv aktualizálása történt meg. Most nincs olyan helyzet 
mint tavaly, ellenkezőleg, most vízhiány van a környéken. Volt róla szó, hogy pályázatot 
kellene beadni, belvízvédelmi rendszerre. A TIMA ígérete felénk, hogy a pusztai lefolyónál, a 
rákosi útnál zsilipet épít, amivel szabályozni lehet a víz leérkezését. A folyóéri csatornát 
kiszélesítették, megerősítették. A költségeket a TIMA állja. A többi karbantartást, ha lesz 
pénzünk mi is megcsináljuk. A faluközpont pályázatunkkal elszámoltunk, és október 5-én 
ellenőrizték. Az elszámolásunk rendben volt, de hogy mikor lesz pénz, nem tudjuk. A 
beruházási hitelünk, október 25-én lejárt, kérelmet nyújtottam be hosszabbításra, és a 
Takarékszövetkezet 3 hónappal meghosszabbította a futamidőt. Új pályázatunk nincs, és nem 
is kívánunk beadni. Tájékoztatom a testületet, hogy az óvodában új munkaerőt 
foglalkoztatunk, mert a dada állása megüresedett és meghirdetésre került. A pályázók közül 
kiválasztásra került a jelenlegi dolgozó.  
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
96/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
II. napirendi pont 
Tájékoztató a 2011. évi adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról 
 
Horváth Lajos polgármester: A napirend előadója a jegyző. Az általa készített tájékoztató 
írásban kiküldésre került. Megkérdezem a napirend előadóját, van-e kiegészítése? 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyző: Tájékoztatom a testületet, hogy a kiadott anyag táblázatának 
elkészítése után a mai napig még az alábbi befizetések történtek. Kommunális adó: 44.000,-
Ft, gépjármű adó: 168.670,-Ft, iparűzési adó: 100.000,-Ft, és késedelmi pótlék: 4.729,-Ft, ami 
összesen 317.399,-Ft.  
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem a testület tagjait, hogy van-e kérdésük, 
véleményük. A magam részéről annyit fűznék hozzá, hogy többször elhangzott, hogy az 
iparűzési adó az idén lesz a legkevesebb, és ez realizálódott is. Jövőre több lesz, de nem 
biztos, hogy akkor is a miénk marad. Ugyan ilyen veszélyben van a gépjárműadó bevételünk 
is. Egy nagyon fontos kérdés a behajtás, mert a kintlévőségünk szerepel a mérlegben, mint be 
nem hajtott adó. Amikor támogatást igénylünk, ez a támogatásból levonásra kerül.  
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Miklós Imre alpolgármester: Az anyagban olvastam, hogy a behajtásnál a jelzálogjog 
bejegyzése költséges. Ez valóban így működik? 
 
Horváth Lajos polgármester: Ez tényleg így van, és ezért csak nagy adósság esetén érdemes 
vele foglalkozni.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen ) 
szavazattal elfogadta a 2011. évi adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról szóló 
tájékoztatót. 
 
97/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató a 2011. évi adóbevételek és az átengedett bevételek alakulásáról 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az adóbevételek 
alakulásáról, felhasználásáról szóló tájékoztatót, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző   helyben 
3./ Irattár 
 
III. napirendi pont 
Előterjesztések 
 
1. számú előterjesztés 
A Makói Kistérségi Környezetvédelmi Program, valamint Hulladékgazdálkodási Terv 
felülvizsgálatának elfogadása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: A Makói Kistérségi Környezetvédelmi Program, valamint 
Hulladékgazdálkodási Terv felülvizsgálatához megkaptuk az összefoglaló anyagot, amit 
kiküldtünk a testület tagjainak. Véleményem szerint részünkről az elfogadásnak nincs 
akadálya.  
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyző: A kiküldött anyag rövid összefoglaló, de a jelenlegi program 
és majd a módosított program teljes terjedelembe is elérhető Makó Város Önkormányzatának 
honlapján.  
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal döntött a Makói Kistérségi Környezetvédelmi Program, valamint 
Hulladékgazdálkodási Terv felülvizsgálatának elfogadásáról. 
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98/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: A Makói Kistérségi Környezetvédelmi Program, valamint Hulladékgazdálkodási 
Terv felülvizsgálatának elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makói Kistérségi 
Környezetvédelmi Program, valamint Hulladékgazdálkodási Terv felülvizsgálatát elfogadja. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző   helyben 
3./ Makó Város Jegyzője    Makó 
4./ Irattár 
 
2. számú előterjesztés 
Királyhegyes Község Önkormányzat 2012. évi belső ellenőrzési terve 
 
Horváth Lajos polgármester: Minden évben november 15-ig kell a következő év belső 
ellenőrzési tervét elfogadnunk. Mivel körjegyzőségben működünk az ellenőri napok a két 
településen összevonásra kerülnek, és hol az egyik, hol a másik településen van ellenőrzés. 
Most, jövőre Királyhegyesre jönnek a belső ellenőrök. Az ellenőrzés programja a kiküldött 
anyagban részletesen megtalálható. Kérdezem a testület tagjait, hogy van-e az elhangzottakkal 
kapcsolatosan kérdés, észrevétel? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal elfogadta Királyhegyes Község Önkormányzat 2012. évi belső ellenőrzési tervét. 
 
99/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: Királyhegyes Község Önkormányzat 2012. évi belső ellenőrzési terve 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV.tv. 92. § (6) bek. alapján a 2012. évi belső ellenőrzési tervet az 1. számú 
mellékletben foglaltak szerint jóváhagyja. 
 
Felelős  Horváth Lajos polgármester 
Határidő: folyamatos 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Makó Város polgármestere    Makó 
2./ Makó város jegyzője     Makó 
3./ Belső ellenőrzési csoport     Makó 
4./ Horváth Lajos polgármester    Helyben 
5./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző    Helyben 
6./ Szirbik Sándorné költségvetési főelőadó   Helyben 
7./ Irattár 
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3. számú előterjesztés 
A 2011/12. tanévre tankönyvtámogatás megállapítása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Évek óta támogatjuk a helyi gyerekeket azzal, hogy akinek 
fizetni kellene a helyi alsó tagozatos általános iskolában a tankönyvekért, a szülők helyett az 
önkormányzat fizeti ki a tankönyv árát. Az intézményvezető ez évben is megküldte részünkre 
azoknak a gyerekeknek a nevét, akik nem jogosultak támogatásra, és a tankönyv árát. 
Javaslom a testületnek, hogy ez évben is fizessük ki. Összesen 3 fő részére kell adni 
támogatást 28.714.-Ft összegben. Van-e más javaslat, esetleg kérdés? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal döntött a 2011/12. tanévre tankönyvtámogatás megállapításáról. 
 
100/2011.(X.27.)Öh. 
Tárgy: A 2011/12. tanévre tankönyvtámogatás megállapítása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Makói Általános 
Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Logopédiai Intézet Királyhegyesi 
tagintézményében tanuló, kedvezményre nem jogosult tanulók tankönyvtámogatására 
vonatkozó előterjesztést és az alábbiak szerint döntött: 
 
2./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Királyhegyesi tagintézményben 
tanuló, kedvezményre nem jogosult tanulók – 3 fő - részére tankönyvtámogatást nyújt az 
intézmény részére 28.714.-Ft, azaz Huszonnyolczezer-hétszáztizennégy forint összegben. 
 
3./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2. pontban foglalt támogatást a 
2011. évi költségvetésében biztosítja. 
  
4./ A képviselő-testület felhatalmazza Horváth Lajos polgármestert a támogatás kifizetésével 
kapcsolatos intézkedések megtételére. 
 
5./ A képviselő-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást nem kér. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horváth Lajos polgármester 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző    Helyben 
3./ Makói Általános Iskola     Makó és Királyhegyes 
4./ Szirbik Sándorné költségvetési főelőadó   Helyben 
5./ Irattár 
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4. számú előterjesztés 
Az önhibáján kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 2011. évi támogatására 
vonatkozó igény benyújtásáról 
 
Horváth Lajos polgármester: Az önhiki első fordulóján pályáztunk, és kaptunk támogatást. A 
második fordulóban nem volt még értelme indulni, de most, november 5-ig be lehet adni a 
harmadik kört. Jelenleg van már kimutatható tartozásunk, amit figyelembe vesznek a pályázat 
elbírálásánál. Javaslom a képviselő-testületnek, hogy fogadjunk el határozatot arról, hogy 
pályázatot nyújtunk be a támogatás iránt. Van-e ezzel kapcsolatosan kérdés, észrevétel? 
 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangú (5 igen) 
szavazattal döntött az önhibáján kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 2011. évi 
támogatására vonatkozó igény benyújtásáról. 
 
101/2011.(X.27.)Öh.  
Tárgy: Az önhibáján kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 2011. évi 
támogatására vonatkozó igény benyújtásáról 
 

H A T Á R O Z A T 
 

1. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 2011. évi 
költségvetéséről szóló 2010. évi CLXIX. törvény 6. számú melléklet 2. pontja alapján (a 
továbbiakban 6. számú melléklet) támogatási igényt nyújt be az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő önkormányzatok támogatására. 
 
2. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselő-testülete az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján a 
következő nyilatkozatot teszi: 
 

I. A települési önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-én 1.000 fő alatti és a 
Királyhegyes székhelyű körjegyzőséghez tartozik. 

 
II. A települési önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött és 2011. évben ilyen 

jogcímen 5. 800 ezer forint bevételt tervez. 
 

III. Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletét vagy módosított költségvetési 
rendeletét 5. 580 ezer forint, működési célú hiánnyal fogadta el.  

 
IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja meg az 

Ötv. 88. § (2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső határát. 
 

V. Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra nem 
kötelezett. 

 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Magyar Államkincstár      Szeged 
2./ Horváth Lajos polgármester     helyben 
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3./ Benákné Bárdi Ilona körjegyző     helyben 
4./ Szirbik Sándorné költségvetési főelőadó    helyben 
5./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselő-testület 
részéről? 
 
A napirend keretében kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
V. napirendi pont 
Egyebek 
 
A napirend keretében nem hangzott el hozzászólás. 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselő-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. A képviselő-testület ülését bezárom. 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyző 
 
 
 
 
Kurunczi Mihály       Katona István 
képviselő        képviselő 
jkv. hitelesítő        jkv. hitelesítő 
 
 
 


